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Antero Eerola och 6 andra ledamöter har lämnat in följande motion i enlighet med fullmäktiges arbetsordning:

Även om Finland hör till de mest jämlika samhällena i världen har hälsoskillnaderna mellan olika 
befolkningsgrupper förblivit stora. Särskilt fattigdom, medellöshet och en svag social ställning ökar hälsoriskerna 
och förkortar till och med antalet levnadsår enligt undersökningarna.

Att utjämna hälsoskillnaderna mellan kommuninvånarna bör vara ett av de viktigaste målen för kommunen i dess 
social- och hälsopolitik. Uppgiften kvarstår också om den sote-reform som framförs av regeringen förverkligas, 
eftersom främjandet av hälsan fortsättningsvis kommer att vila på kommunens ansvar. Vidare har det uttalade 
målet för sote-reformen varit att minska hälsoskillnaderna.

Ett sätt att nå detta mål är att stryka hälsocentralsavgifterna. Dessa är som mest betungande för 
småinkomsttagare och fattiga eller kommuninvånare som är sjuka ofta och länge och inte omfattas av 
företagshälsovården eller är klienter inom utkomststödet. Avgifterna kan utgöra ett verkligt hinder för att söka sig 
till hälsovårdsservicen.

I till exempel Helsingfors ströks hälsocentralsavgifterna från början av 2013. Det borde inte finnas något hinder för 
att Vanda kunde göra på samma sätt. Avgifterna är inte någon särskilt stor inkomstkälla. Med dessa täcks endast 
en mycket liten del av hälsovårdsservicens kostnader. 

Det får inte hänga på inkomsterna huruvida man söker vård eller inte. Det är en missuppfattning att man 
människor skulle uppsöka hälsovården utan orsak. Tvärtom bidrar det till problem både för kommunen och 
människan själv om besökets skjuts upp, även i form av stigande kostnader. Det är allas gemensamma fördel att 
tröskeln för att få ändamålsenlig vård är så låg som möjlig.

Med anledning av ovanstående och med hänvisning till punkt 19 i arbetsordningen för stadsfullmäktige lämnar 
Vänsterförbundets fullmäktigegrupp in följande motion:

* Vi föreslår att Vanda stad avskaffar hälsocentralsavgiften, så att saken tas i beaktande vid beredningen av 
budgeten för 2018.

Stadsfullmäktige 6.3.2017 § 30

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända det till stadsstyrelsen för beredning.”

Bilaga:
- den undertecknade fullmäktigemotionen


